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Zápis ze zasedání Krajské rady Junáka Libereckého kraje ze dne  

27. ledna 2013 

Účastníci zasedání 
přítomní: ses. Veselá – Dita, bři. Bajer – Čmelák (od 18.20), Bakeš – Baky, Hozák – Slůně,  

Langr – Šmudla, Lischka – Vuk, Peřina – Jerry, Polák – Kasař, Tvrzník – Ládínek,  

Šťásek – Hasky 

(10 z 13 členů s hlasem rozhodným) 

omluveni: ses. Schäferová – Tajfun, bři. Lehký – Kim, Prokop – Pepa 

hosté: ses. Dufková – Kamča, br. Patočka – Čajíček, Pilnáček – Kryšot  

Zápis z jednání 

1) Plán a rozpočet chaty Seleška na rok 2013 

 Br. Peřina seznámil členy KRJ s finálním návrhem plánu a rozpočtu chaty Seleška na rok 2013, který 

byl připravován ve spolupráci správce chaty, krajské hospodářky a předsedy KRJ. 

 KRJ materiál projednala a u některých bodů se více zastavila: 

 jsou zohledněny nové ceny za pobyt (platné od září 2012) 

 příjem z pronájmu chaty vychází z odhadu cca 140 obsazených nocí/dnů za rok, což je zcela 

reálné dle předchozích let a aktuálních rezervací 

 na straně příjmů je počítáno i se sponzoringem (vychází ze zkušenosti loňského roku, kdy se 

povedlo získat pro chatu dvojnásobnou částku) 

 výdaje pro rok 2013 byly významně škrtány a obsahují jen nutné výdaje a běžné provozní 

položky dle zkušenosti minulých let 

 chata počítá s příspěvkem 15.000,-Kč do běžného rozpočtu KRJ (za poskytování servisu 

účetnictví krajskou hospodářkou) 

 za vyvážení septiku se počítá s vyšší částkou než v minulých letech, neboť se při rekonstrukci 

ukázalo, že je významně větší a je nutné ho vyvážet každý rok celý 

 povolenky pro vjezd do CHKO jsou placené i přes to, že jsme „neziskovka“, jenže to 

využíváme i pro jiné osoby v rámci pronájmu chaty 

 výsledek rozpočtu chaty počítá s tím, že nejpozději na konci roku 2013 vrátí na speciální účet 

kraje 50 tisíc jako splátku půjčky na rekonstrukci a nové vybavení kuchyně z roku 2012 

 V rámci plánu na rok 2013 budou dobrovolnicky dokončovány úpravy po rekonstrukci především 

v okolí chaty a také bude finálně upraveno nastavení alarmu a ovládání (i na základě zkušeností 

z prvních měsíců po rekonstrukci). 

 V případě zájmu je možné kontaktovat správce s nabídkou pomoci ve prospěch chaty Seleška. 

 Při diskuzi o plánu a rozpočtu se KRJ také znovu zabývala časovým plánem vracení finančních 

prostředků z půjčky kraje Selešce. Panuje shoda na schváleném postupu z roku 2012 (max. doba 

splácení 8 let). K tématu se KRJ vrátí na přelomu roku 2013/2014, kdy bude rozhodovat o využití 

zůstatků rozpočtu. 

 Usnesení 2013-01/I: Krajská rada Junáka Libereckého kraje schvaluje plán a rozpočet chaty 

Seleška na rok 2013 v předložené podobě (verze dokumentů 2013-01-20).  

(9 pro, 0 proti, 0 zdržel se - schváleno) 
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 V prosinci 2012 (po provedení rekonstrukce) proběhlo provedení znaleckého posudku na cenu 

chaty a garáže. Aktuální tzv. reprodukční cena je za chatu cca 5,6 mil Kč a garáž 0,6 mil Kč. 

 Co nejdříve v roce 2013 bude měněna pojistka chaty – dojde k zařazení do společné pojistky 

Junáka, která je pro nás výhodnější a poskytuje lepší podmínky za podobnou cenu. 

 Na konci roku 2012 se podařilo sehnat dodatečné dotační prostředky na rekonstrukci chaty a díky 

tomu již nyní chata Seleška mohla na speciální účet kraje vrátit 88.000,-Kč. 

 Br. Langr vyjádřil svůj pocit, že mu přijde nevhodné, že se br. Volek – Trpas, neúčastní jednání KRJ. 

Br. Peřina to zdůvodnil povinnostmi při předávání chaty v termínu KRJ, ale pro příště (především při 

projednávání plánů, rozpočtů a vyúčtování) se pokusí zajistit, aby se jednání správce účastnil. 

 Chata Seleška má od 1. ledna 2013 úplně nové webové stránky (www.seleska.cz), které obsahují 

všechny potřebné informace, ceník, fotky a kalendář obsazenosti. 

 Nově probíhá rezervace termínů již jen pomocí on-line formuláře na webu chaty! To by mělo 

pomoci zabránit některým nedorozuměním, která se občas v minulosti vyskytla. 

 K termínu jednání KRJ byly obsazeny na chatě již všechny víkendy až do září 2013; je vidět, že je 

o chatu po rekonstrukci velký zájem. Ještě jsou volné některé termíny v průběhu pracovního týdne 

(vhodné např. pro školy apod.) A poslední čtvrtletí roku 2013 je k dispozici zatím i včetně víkendů. 

2) Plán činnosti a rozpočet kraje na rok 2013 

 Členům KRJ byla předložena finální podoba plánu činnosti kraje na rok 2013. V ní byly zapracovány 

připomínky z předchozího projednávání a hlavně byla doplněna nová sekce s popisem významných 

akcí a projektů pro náš kraj. 

 Následně členové KRJ projednali finální podobu rozpočtu kraje na rok 2013. Vychází z plánu i rámce 

dlouhodobých cílů a byly v něm zapracovány připomínky z původních projednávání. 

 pro zajištění vyšší přehlednosti a možnosti snazšího čerpání přibyla tabulka pokrytí výdajů 

jednotlivými typy zdrojů (pozn. „externí“ – prostředky, které mohou být vázány podmínkami 

daru, smlouvy apod.; „vlastní“ – zcela vlastní prostředky bez účelového vázání) 

 i pro tento rok předpokládáme další snížení dotací MŠMT (dotace Junáka pro kraje) 

 na straně výdajů byly provedeny škrty a optimalizace a díky tomu byla proti roku 2012 

o dalších 10 tisíc snížena částka ponechávaná kraji (na rok 2013 již jen 70 tisíc Kč). 

 v rozpočtu se nově na straně příjmů objevuje i položka „účastnické poplatky“, aby bylo 

možné lépe sledovat povinná procenta dotačních a vlastních prostředků. 

 položky příjmů byly v rozpočtu lépe rozklíčovány do samostatných položek a v rámci diskuze 

KRJ došlo k úpravě názvů položek, aby byly lépe pochopitelné na první přečtení. 

 na straně výdajů došlo proti předchozí verzi již jen ke kosmetickým úpravám daným 

především započtením účastnických poplatků. 

 v návaznosti na diskuzi z poslední KRJ a plánu na rozšiřování majetku KRJ byla do rozpočtu 

zapracována koupě „plackovače“, který bude půjčován jednotkám na akce a i s ohledem na 

velký zájem o využití např. na příměstských táborech v Turnově se počítá s brzkou návratností 

 v rozpočtu se podařilo najít dostatek prostředků na podporu projektů a akcí NOJ a přesto je 

rozpočet plánován s drobnou rezervou. 

 Usnesení 2013-01/II: Krajská rada Junáka Libereckého kraje schvaluje plán činnosti a rozpočet 

kraje na rok 2013 se zapracováním úprav (verze 2013-01-20).  

(9 pro, 0 proti, 0 zdržel se - schváleno) 

http://www.seleska.cz/
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3) Dotační vyhláška KRJ pro rok 2013 

 Členové KRJ projednali finální návrh dotační vyhlášky kraje pro rok 2013 v předložené podobě.  

 Proti loňské podobě došlo ke snížení částky, kterou si kraj ponechává na svůj provoz a cílenou 

podporu projektů a jednotek. Jde již jen o 70 tisíc Kč. Dále došlo k úpravě termínů s ohledem na 

platnost v roce 2013. 

 Vyhláška podléhá schválení ústředí Junáka, na které momentálně čekáme. Neočekáváme však 

žádné potíže. Pouze možná budou doplněny některé formální možnosti a omezení čerpání dotací 

dané podmínkami ústředí a MŠMT pro rok 2013. 

 Usnesení 2013-01/III: Krajská rada Junáka Libereckého kraje schvaluje Vyhlášku KRJ 2013/1 

k dotacím ze státního rozpočtu pro rok 2013, která vstoupí v platnost okamžikem schválení 

ústředím Junáka, což bude datem ve vyhlášce vyznačeno.   

(8 pro, 0 proti, 1 zdržel se - schváleno) 

4) Krajské kolo Svojsíkova závodu 2013 

 Členům KRJ byl předložen návrh pořadatelů krajského kola Svojsíkova závodu 2013 na schválení 

postupového klíče pro účast hlídek ze základních kol v krajském kole. Pořadatelé z okresu Jablonec 

nad Nisou navrhli v souladu s pravidly využití varianty „Klíč č. 3 (standardní)“ – v principu tedy 

na 3 účastnící se hlídky bude 1 postupující do krajského kola. 

 Usnesení 2013-01/IV: Krajská rada Junáka Libereckého kraje schvaluje postupový klíč pro krajské 

kolo Svojsíkova závodu 2013 ve variantě „Klíč číslo 3 (standardní)“. 

(10 pro, 0 proti, 0 zdržel se - schváleno) 

5) Registrace 2013 – výjimky a registrační vady 

 Krajská rada detailně projednala všechny žádosti o udělení výjimek z registrace 2013 pro přímo 

podřízené jednotky dle předem doručených žádostí.  

 Ke všem žádostem se vyjádřil a dal své doporučení br. Peřina (předseda KRJ) a zprostředkovaně 

také br. Šolc – Focman (zpravodaj pro vzdělávání). Br. Šolc je se situací kolem kvalifikací vedoucích 

velmi dobře seznámen a i nadále s dotčenými osobami komunikuje a společně hledají nejvhodnější 

cesty, jak si kvalifikaci doplnit či jinak vhodně stav v oddílech vyřešit. 

 Přímo na jednání KRJ byla do seznamu doplněna ještě žádost střediska Řetěz Česká Lípa, která se 

ztratila v e-mailu a kde jde o kvalifikace v klubu KD; doporučeno ke schválení. 

 V průběhu KRJ přišla i informace od střediska Doksy, které letošní registraci zvládne bez nutnosti 

schvalování výjimek na KRJ. 

 Detailně byla diskutována situace v oddílech střediska Šurean Liberec, které velmi úzce spolupracují 

a i proto mají jediného hlavního vedoucího pro oba oddíly; doporučeno ke schválení. 

 KRJ probírala situaci ve středisku Hrádek nad Nisou (působí v Chotyni), kde již několik let skauting 

bojuje o přežití a to má do jisté míry prioritu proti vzdělávání; doporučeno ke schválení. 

 Na základě dodaných zdůvodnění výjimek a diskuze členů KRJ se rada přiklonila ke schválení 

výjimek podřízených jednotek pro rok 2013. 

 Usnesení 2013-01/V: Krajská rada Junáka Libereckého kraje schvaluje výjimky z registrace 2013 

přímo podřízených jednotek na základě zaslaných žádostí a zdůvodnění.  

(10 pro, 0 proti, 0 zdržel se - schváleno) 

 Následně se členové KRJ detailně zabývali problematikou nedostatečné kvalifikace některých 

statutárních zástupců středisek a přístavů v kraji. V tomto případě sice nejde o výjimky z registrace, 

ale o nevyhovující stav, který může znamenat porušování Organizačního řádu Junáka. 
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 KRJ využívá svého práva, jakožto nadřízené jednotky, a vyjadřuje se touto cestou formou usnesení 

k jednotlivým nevyhovujícím případům. Toto bude v obdobných případech dělat každý rok a vždy 

bude přistupovat k jednotlivým případům individuálně. 

 Usnesení 2013-01/VI: Krajská rada Junáka Libereckého kraje bere na vědomí, že zástupce 

vedoucího střediska Jan Rameš (Veverčák) ve středisku Šurean Liberec (513.09) nesplňuje 

povinnou kvalifikaci. Tu si však v nejbližším možném termínu chce doplnit využitím možnosti 

získat manažerskou zkoušku. KRJ to akceptuje jako dostatečné řešení. 

(10 pro, 0 proti, 0 zdržel se - schváleno) 

 Usnesení 2013-01/VII: Krajská rada Junáka Libereckého kraje bere na vědomí, že zástupce 

vedoucího střediska Eva Baumruková-Kocourková ve středisku Hrádek nad Nisou (513.12) 

nesplňuje minimální povinnou kvalifikaci. Aktuálně však probírá možnosti doplnění kvalifikace 

s krajským zpravodajem pro vzdělávání a hledá možné řešení i s ohledem na mateřskou 

dovolenou a kritickou situaci ve středisku spojenou se snahou o zachování skautingu v Chotyni. 

KRJ to akceptuje a v tuto chvíli považuje za důležitější zachování skautingu v tomto místě i na 

úkor případné nedostatečné kvalifikace. 

(10 pro, 0 proti, 0 zdržel se - schváleno) 

 Usnesení 2013-01/VIII: Krajská rada Junáka Libereckého kraje vyjadřuje svou nespokojenost 

s nedostatečnou kvalifikací kapitána přístavu Matyáše Kabeše (Kvída) v přístavu Ralsko Mimoň 

(511.05). Ale s ohledem na skutečnost, že jde o první volební období a s vidinou možné pozitivní 

změny, to bere na vědomí. V případě, že do volebního sněmu přístavu nebudou alespoň zahájeny 

skutečné kroky vedoucí k nápravě, považuje KRJ za nešťastné, pokud by do vedení přístavu znovu 

kandidoval i na další volební období. 

(10 pro, 0 proti, 0 zdržel se - schváleno) 

 Usnesení 2013-01/IX: Krajská rada Junáka Libereckého kraje důrazně vyjadřuje svou 

nespokojenost s nedostatečnou kvalifikací vedoucího střediska Martina Svobody (Marťana) ve 

středisku Ještěd Liberec (513.01). S ohledem na skutečnost, že jde již o druhé volební období, kdy 

zastává pozici ve vedení střediska, KRJ ukládá povinnost nutnou kvalifikaci si doplnit nejpozději 

v průběhu roku 2013 (nebo alespoň se účastnit kurzu k získání kvalifikace, který v roce 2013 

začíná a bude zakončen zkouškou nejpozději v roce následujícím). Pokud toto nesplní, je 

nezodpovědné, aby na sněmu střediska opět kandidoval do vedení ZOJ. Jestliže to i přesto učiní, 

bude z toho následně KRJ vyvozovat důsledky.  

(10 pro, 0 proti, 0 zdržel se - schváleno) 

6) Výroční zpráva za rok 2012 

 Členové KRJ byli seznámeni formou předloženého materiálu s postupem příprav výroční zprávy. 

Práce úspěšně koordinuje krajská mediální zpravodajka ses. Pekařová – Janina. 

7) Pozemek u skautské základny Hanychov v Liberci 

 Bři. Peřina a Pilnáček informovali o situaci a projednávání pořízení pozemku u základny Hanychov 

střediskem Ještěd Liberec od Pozemkového fondu ČR (dnes Státní pozemkový úřad). 

 Dne 31. 12. 2013 byla střediskem se souhlasem ústředí podepsána kupní smlouva na pozemek 

v ceně cca 4,1 mil Kč. Zároveň s tím k tomuto dni byla složena záloha ve výši 410 tisíc (na základě 

poskytnuté půjčky ústředím). Doplacení zbytku kupní ceny je nutné v březnu 2013, pokud by to 

neproběhlo, bude smlouva zrušena a středisko ponese náklady s tím spojené (cca 20 tisíc). 
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 Zároveň probíhají jednání za účasti zástupců KRJ i druhého dotčeného střediska Mustang Liberec 

na městě Liberec ohledně dotažení územního plánu města tak, aby pozemky byly v kategorii 

„bydlení – čisté“ (to je současný návrh a skautům umožní prodej cca 2 až 3 parcel jako stavebních). 

 Náčelnictvo Junáka na svém sobotním jednání schválilo, že Výkonná rada Junáka může poskytnout 

středisku Ještěd Liberec půjčku až na 3 roky do výše 3 milionů na pořízení pozemku. Pokud však 

střediskem nebude zajištěno dostatečné financování, může rozhodnout o nerealizaci projektu. 

 Momentálně má středisko k dispozici přibližně dvě alternativy investorů, kdy minimálně jedna 

dokáže zajistit financování, i když ne za zcela optimálních podmínek. Proto středisko hledá ještě 

další výhodnější možnosti financování. 

 KRJ jasně vyjádřila svůj názor, že realizaci koupě není možné provést bez vyjádření a souhlasu 

krajské rady. VRJ si je toho vědoma a proto se jednání od začátku účastní i br. Peřina jakožto 

předseda KRJ. Je nutné, aby si tohoto bylo vědomo i vedení střediska Ještěd Liberec, stejně tak 

skutečnosti, že je nutné spolupracovat se střediskem Mustang Liberec, kterého se věc také dotýká. 

 Usnesení 2013-01/X: Krajská rada Junáka Libereckého kraje ukládá vedoucímu střediska Martinu 

Svobodovi (Marťanovi), nebo jinému vhodnému zástupci střediska Ještěd Liberec, aby se účastnil 

osobně únorového zasedání KRJ a zde předložil detailní informace o financování koupě pozemku 

a plánu splácení případné půjčky od ústředí Junáka. 

(9 pro, 0 proti, 1 zdržel se (br. Peřina) - schváleno) 

8) Setkání krajů a VRJ v Praze 

 V lednu proběhlo další setkání krajů a VRJ (účast 11 ze 14 krajů); panovala velmi dobrá atmosféra, 

setkání bylo značně pracovní, dobrá spolupráce s VRJ a kladné hodnocení – detaily viz článek 

na Skautské křižovatce.  

 Mimo jiné byl jedním z projednávaných bodů i postoj zástupců krajů k podobě chystaného Valného 

sněmu Junáka 2014, kdy je již nyní jasné, že bude nemožné všechno dostat do klasického víkendu 

(projednávání stanov, strategie Junáka do roku 2022, usnesení podřízených sněmů, …). Většinový 

názor se zatím přikláněl ke kombinaci několika opatření v podobě zodpovědnosti při podávání 

návrhů, které by opravdu musel VSJ z nižších sněmů projednávat a také prodloužení sněmu o pátek, 

přestože je to pracovní den. 

 Další setkání je plánováno na konec léta 2013 (Pardubice) – pořádané kraji na dva dny – cílem je 

hlavně výměna zkušeností a za každý kraj by se mělo účastnit více osob. 

 Klasické setkání krajů a VRJ proběhne až po Valném sněmu Junáka cca květen/červen 2014 

9) Návrh na zrušení pojmu „přístav“ v názvech ZOJ 

 Na žádost krajského kapitána br. Langra byl bod zařazen na jednání KRJ. Br. Pilnáček informoval 

o projednávání návrhu v sobotu na zasedání Náčelnictva Junáka. 

 Náčelnictvo projednalo návrh pracovní skupiny pro nové Stanovy Junáka a přiklonilo se (téměř 

jednomyslně) k variantě pojem „přístav“ v názvech základních organizačních jednotek nerušit. 

 Bři. Pilnáček a Peřina dále informovali o tom, že s ohledem na platnost nového Občanského 

zákoníku bude Junák muset pravděpodobně v roce 2014 změnit svůj základní název, aby odpovídal 

nové legislativě (dotkne se úplně všech jednotek Junáka). Této problematice se věnuje nejen 

legislativní skupina NJ, ale i skupina pro název a logo. Více informací je možné najít v článcích na 

Skautské křižovatce a bude to také součástí předsněmové diskuze. 
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10) Zprávy z NJ 

 Br. Pilnáček informoval členy KRJ o výstupech z jednání lednového Náčelnictva Junáka (a později 

bude opět na webu KRJ zveřejněna zpráva krajánka z NJ) 

 NJ se věnovalo mimo jiné následujícím tématům: 

 projednává připravované nové stanovy v rámci pracovní skupiny i pléna 

 NJ se vyjádřilo ve prospěch tzv. prezidentského modelu pro výkonné řízení organizace 

 projednalo návrh k nákupu pozemků v Hanychově 

 bylo informováno o chystaném novém systému pro přidělování dotací MŠMT (tato agenda 

se týká pouze ústředí) 

 náčelnictvem byl přijat nový Disciplinární řád Junáka platný od 1. 3. 2013 

 NJ bylo informováno o situaci ohledně možnosti archivace ve státních archivech 

11)  Zprávy z oblastí kraje 

 V kraji již probíhají různé skautské plesy za účasti nejen členů středisek, ale i veřejnosti. 

 Br. Langr prosí, aby pro příští rok byly vhodněji voleny termíny plesů, především aby nedošlo 

k tomu, že ples okresu Jablonec nad Nisou koliduje s vodáckým plesem v Liberci. 

12) Připomenutí termínů krajských akcí 

 Vzdělávací akce v kraji 

info šlo e-mailem a je na webu kraje + přihlašování na www.skautlib.cz/prihlaska 

 

 Mravenečník 2013 – krajské setkání vedoucích  

akce proběhne v sobotu 4. května 2013; volitelně s programem a přespáním do neděle 5. května 

prosíme všechny vedoucí v kraji, aby si tento termín rezervovali pro toto setkání a akce se 

zúčastnili; s ohledem na rozumnou dostupnost předpokládáme realizaci v Liberci 

 

Další termíny KRJ: 

 24. února 2013 od 17.00 v krajské kanceláři v SZ Hanychov v Liberci 

 

Zapsala: Kamila Dufková – Kamča a Petr Hozák – Slůně Ověřil: Ondřej Peřina – Jerry  

http://www.skautlib.cz/prihlaska
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Důležité termíny 

Termín koho se týká Co 

31. 1. 2013 střediska Střediska nejpozději odevzdají svou registraci ve skautISu. 

14. 2. 2013 okresy Okresy nejpozději odevzdají svou registraci ve skautISu. 

24. 2. 2013 členové KRJ Únorové zasedání KRJ Libereckého kraje. 

28. 2. 2013 kraj Kraj nejpozději odevzdá uzavřenou registraci na ústředí. 

28. 2. 2012 střediska Střediska nejpozději uhradí členské příspěvky nadřízené OJ. 

14. 3. 2013 okresy Okresy nejpozději uhradí členské příspěvky kraji. 

28. 3. 2013 kraj Kraj uhradí členské odvody na ústředí za všechny členy v kraji. 

15. 4. 2013 všechny OJ Odevzdat ve skautISu hospodářský výkaz za rok 2012. 

4. 5. 2013 vedoucí oddílů Mravenečník 2013 – krajské setkání vedoucích (program 
v průběhu celé soboty, s možností volitelného prodloužení 
až do neděle). 

Rekapitulace úkolů 

úkol do kdy Kdo co stav 

U2012-11/01 15. 12. 2012 ses. Peřinová Zajištění agendy příspěvku za vítězství 
v republikovém kole ZVaS 2012. 

hotovo 

U2012-11/02 15. 12. 2012 ses. Peřinová Zajištění agendy bonusových příspěvků. hotovo 

U2012-11/03 15. 12. 2012 ses. Peřinová  
a br. Peřina 

Zajištění agendy a vyúčtování příspěvku 
účastnic Roverway 2012 ve Finsku. 

hotovo 

U2012-11/04 15. 12. 2012 ses. Peřinová Agenda II. grantových příspěvků NOJ. hotovo 

U2012-11/05 15. 12. 2012 ses. Peřinová Vyřešení mimořádné nadstavby dotace. hotovo 

U2012-11/06 15. 12. 2012 ses. Peřinová Změny příspěvků dle rozhodnutí předsedy. hotovo 

Poznámka: Přesné znění jednotlivých úkolů najdete výše v textu zápisu z jednání KRJ Libereckého kraje. 


